
Woensdag 9 september 2015

zakken

0^ïku\p\es
^ífatenpotţfeļN 

\ tu^s, äekse\ 
'foUe^

-

RaãdsNieuws gemeente Veld hove n
Afvalstoffenverordening roept veel vragen op

Iedere kliko krijgt unieke 
barcode
Burgemeester en wethouders gaan de invoering 
van het nieuwe systeem van huisvuilinzameling per 
1 oktober benutten om alle kliko's in Veldhoven van 
een sticker met unieke barcode te voorzien. Daar
door is in het vervolg elke groene en grijze contai
ner geregistreerd, dat wil zeggen gekoppeld aan een 
huisadres.

Deze maatregel was nog nieuw voor de gemeen
teraad en zorgde voor opgetrokken wenkbrauwen. 
"We wilden toch geen chip op de kliko's, waarom 
dan wel zo'n sticker met barcode?” informeerde 
PvdA'ster Marianne Klaassen. Tineke Linssen (Samen
werkend Veldhoven) vroeg zich af of de privacy hier
mee niet in het geding is. "Is die sticker verplicht of 
vrijblijvend?"

Wethouder Nicole Ramaekers (VSA) kon de kou snel 
uit de lucht halen. "Chips zijn gekoppeld 
aan het Diftar-systeem, en daar wil de raad 
niet aan. Registreren van de kliko's met een 
barcode is bedoeld om te controleren hoe
veel kliko's er per adres worden aange
boden. Nu weten we dat niet, waardoor 
sommige mensen twee huisvuilcontai- 
ners aan de straat zetten en maar voor 

één betalen. Straks kan dat niet meer. 
Bovendien kunnen we dan iemand 
die zijn afval niet goed gescheiden 
aanlevert, daar op aanspreken."

'Oppassen voor illegaal dumpen'
De wethouder kreeg steun van GBV-raadslid Pierre 
Bijnen. "Als mensen de regels rond afvalscheiding 
aan hun laars zouden lappen, is het goed om ze 
daar op aan te spreken." Om soortgelijke reden had 
Maarten Prinsen (VVD) bezwaar tegen de uitzonde
ringspositie van bewoners van woonwagens. Daar 
wordt huisvuil op dezelfde manier opgehaald als nu 
bij flats het geval is: niet afzonderlijk, maar op een 
centrale plek.

Prinsen zette ook vraagtekens bij het slechts één keer 
per vier weken ophalen van het grijze restafval. Overi
gens een gesloten discussie, die al in het voorjaar is 
gevoerd toen de raad koos voor het nieuwe ophaal- 
systeem. "Veel inwoners zijn daar niet blij mee. Het 
betekent toch minder service. Mensen moeten straks 
vaker tegen betaling afval wegbrengen naar het 
milieustation. Dat werkt illegaal dumpen in de hand."

De wethouder ging er niet op in, maar beloofde wel 
de nieuwe inzamelmethode nauwgezet te monito
ren, én de raad daarvan op de hoogte te houden. 
Voor een eventuele wijziging van deze verorde
ning moet het college sowieso terug naar de raad. 
Marionne van Dongen (CDA) had daar eerder al op 
aangedrongen. Ook komt er een evaluatie. "Ik wil 
heel graag de effecten van de nieuwe methode we
ten", onderstreepte Ab Hofman (VSA) de noodzaak 
hiervan.

De raadsvergadering van 1 september ging vooral over 
de nieuwe inzamelmethode van afval en de financië
le positie van de gemeente. Met 'Raadsnieuws' heeft 
de gemeenteraad van Veldhoven een eigen medium. 
De artikelen bevatten geen letterlijk verslag, maar een 
impressie van de raadsvergadering. Ze zijn geschreven 
door een onafhankelijk journalist in opdracht van de ge
meente.

De PMD-zak is het nieuwe inzamelmiddel voor 
plastic, metaal en drankkartons

'Communicatie oké'
Het college kreeg complimenten voor het fraaie en 
duidelijke informatiepakket dat eind augustus in alle 
Veldhovense brievenbussen is geploft. Hierin wordt 
in detail uit de doeken gedaan hoe de burger zijn af
val moet scheiden. Al was het wel kort dag, konden 
enkele raadsleden niet nalaten te zeggen. Die kant
tekening wuifde wethouder Ramaekers direct weg. 
"Dit pakket vóór de vakantie rondsturen was geen 
optie, dan zit de folder tegen de invoeringsdatum bij 
het oud papier. Door de late schoolvakanties in het 
zuiden kon het niet eerder."

Op 15 september besluit de raad over de nieuwe 
verordening, die de technische vertaling is van de 
nieuwe inzamelmethode. Twee weken later volgt 
gemeentebrede invoering, met als noviteit de PMD- 
zak.

Nieuwe APV: minder 
drukte met regels
Zorgt de nieuwe APV (algemene plaatselijke veror
dening) nu echt voor minder bureaucratie? 'Nee', 
meenden Herman Kootkar (Samenwerkend Veldho
ven) en Peter Saris (VVD). 'Jawel hoor', volgens bur
gemeester Jack Mikkers.

Kerntakendiscussie
Hein van der Reijden (D66) verdedigde 'zijn' 
wethouder financiën Piet Wijman en merkte 
op dat de gevolgen van de drie decentralisa
ties (zorg/Wmo, participatie en jeugdzorg) 
in heel Nederland spelen. "We mogen blij 
zijn dat Veldhoven al een risico-reserve van 
1 miljoen euro hiervoor heeft."

Zorgen over oplopende kosten 
sociaal domein

Piet Wijman benadrukte dat er al scherp op de bud
getten wordt gelet en verwees naar de kerntaken
discussie begin 2016, waar structurele maat
regelen uit moeten rollen. Wethouder 
Mariënne van Dongen (GBV) voorzag 
tekorten op de budgetten voor het 
sociaal domein. "Het valt niet uit 
te sluiten dat dit ten koste gaat 
van andere terreinen."

Wethouder Hans van de Looij 
(GBV) gaf aan dat Veldhoven in " ^ *
2016 1,7 miljoen moet inleveren 
op het jeugdbudget. Verhoudingsgewijs het meest 
van alle gemeenten in de regio. "Daarover gaan we 
een stevig signaal afgeven in Den Haag."

De gemeente heeft een zorgplicht, ongeacht de kosten

De nieuwe APV bevat volgens hem juist minder 
bureaucratische procedures. Voor veel zaken hoeft 
geen of maar één keer vergunning te worden aange
vraagd. En ingaand op de voorbeelden van Saris over 
(on)gewenste reclame: "Voertuigen met reclame la
ten we ongemoeid, ook die van politieke partijen. 
We treden wél op tegen eigenaren van aanhangwa
gens die uit reclamedoeleinden ergens lange tijd een 
parkeerplaats in beslag nemen."

Veel raadsfracties uitten vorige week hun zorgen over 
de stijgende kosten in het sociaal domein. En dan voor
al over de 'open einderegeling' die de zorgtransities 
van Rijk naar gemeenten kenmerkt. Deze houdt in dat 
alle zorg die is toegekend, moet worden betaald. On
geacht of het budget van de gemeente toereikend is.

CDA'er Peter Wisgerhof noemde de infor
matie over het sociaal domein 'boterzacht': 
zorgaanbieders die geen of veel te laat no
ta's sturen en een 'afwachtend college' dat 
onvoldoende maatregelen neemt om drei
gende tekorten tegen te gaan.

De financiële onrust is er bepaald niet minder op ge
worden na de zogeheten 'mei-circulaire' van het Rijk 
richting gemeenten. De daarin vastgelegde budgetwij- 
zigingen pakken voor de gemeente slecht uit: er komt 
in 2015 liefst 965.000 euro minder van Den Haag naar 
Veldhoven. Aan de orde was de tweede Kwartaalrap
portage, een financieel stuk dat de raad inzicht geeft in 
het lopende begrotingsjaar, inclusief alle verwachte en 
onverwachte plussen en minnen. VSA-leider Ab Hof
man pleitte voor het sober en efficiënt om
gaan met de budgetten, en voor (nog) meer 
controle op de geldstromen.


